

ហ៊ុនសែន ចង់ដឹងឬសគល់ឬ...?

ឫសគល់គឺ ដោយសារគំនាមសេដ្ឋកិច្ចនិងការទូតពីសហគមន៍អន្តរជាតិដែលបានដាក់សំពាតលើក្បាលយួន ក្រោយឆ្នាំ១៩៧៩ធ្វើអោយយួនស្លែកភ្នែក ត្រដវខ្យល់ឈានដល់ការល្បួយធន ដោយព្រោះតែយួនបានឈ្លានពាន កម្ពុជាដោយចំហរ។ ជាពិសេសកិច្ចការនេះអាចសម្រេចបាន ដោយសារតែសហភាពសូវៀត/កុំម្មុយនីស្តធ្លាក់ចុះ មិនអាចជួយទ្រទ្រង់ការឈ្លានពានរបស់យួនលើកម្ពុជាទៅទៀត។ កាលណោះទោះយួនអាចប្លន់ទឹកដីធនធាន ធម្មជាតិគ្រប់យ៉ាងពីប្រទេសលាវនិងប្រទេសខ្មែរ ក៏យួននៅតែរហាមរកកលនឹងស្លាប់ព្រោះវាមិនអាចលក់សមិទ្ធផលដែលវាប្លន់បាននៅលើទីផ្សារអន្តរជាតិដូចពេលនេះទេ។ មួយវិញទៀត ពួកមហាអំណាចក៏ចង់បើកទីផ្សាររកស៊ី ជាមួយយួននិងតំបន់អាស៊ី។ ពួកយួនដែលមានហ៊ុនសែនជាដើម ខំត្រាច់ចរតាមអង្វរខ្មោចស៊ីហានុតាមរយៈបណ្តាញចារកិច្ចរបស់វាដែលបង្កប់នៅស្រុកខ្មែរអោយទទួលយកកិច្ចចរចាសន្តិភាពដែលយួនបានសហការណ៍ជាមួយ ពួកបងធំអន្តរជាតិ។ យួនវាព្យាយាមជាង១០ឆ្នាំតាមរយៈបណ្តាញវា ទំរាំស៊ីហានុទទួលយក ព្រោះយួនបានសន្យា បង្កើតនិងធានារាជានិយមទីពីរអោយស៊ីហានុ ព្រមទាំងធានាអោយកូនរបស់ខ្មោចស៊ីហានុបានបន្តរាជទៀតផង។

ដោយមានការសុំគ្រលុំពីបងធំអន្តរជាតិ យួនមានគម្រោងជាមុនថា វានឹងមិនអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងនេះតែ វាគ្រាន់តែ ចង់ទាញចំណេញពីកិច្ចព្រមព្រៀងនេះដើម្បីអោយសហគមន៍អន្តរជាតិដកគំនាមសេដ្ឋកិច្ចនិងការទូតទាំងស្រុងពី យួនប៉ុណ្ណោះ ព្រោះយួនដឹងចិត្តបងធំអន្តរជាតិរបស់វាច្បាស់ណាស់....

កិច្ចព្រមព្រៀងសន្តិភាពទីក្រុងប៉ារីស បើមិនបានអនុវត្តតាមកិច្ចសន្យាដោយមានការត្រួតពិនិត្យត្រឹមត្រូវនិងតឹង រឹងពីសហគមន៍អន្តរជាតិទេ វាគ្រាន់តែជាការបើកផ្លូវអោយយួនរួចផុតពីគំនាមសេដ្ឋកិច្ចនិងការទូតជាមួយសហគមន៍ អន្តរជាតិដោយការឈ្លានពានកម្ពុជា ហើយវាក៏បានប្រែក្លាយពីសង្គ្រាមចំហររវាងយួននិងខ្មែរ មកជាសង្គ្រាមស៊ី វិលឬសង្គ្រាមខ្មែរនិងខ្មែរ និងពីណានិតមន៍ចំហរ មកអាណានិតមន៍បិទុខដែលមានរបបហ៊ុនសែននិងពួកស៊ីឈ្នួល អោយហ៊ុនសែន ជួយលាក់បាំងនិងធ្វើអោយរបបអាណានិតមន៍យួន ស្របច្បាប់តែប៉ុណ្ណោះ...

ដោយគ្មានការត្រួតពិនិត្យការអនុវត្តកិច្ចព្រមព្រៀងនេះ ជាពិសេសការត្រួតពិនិត្យការដកកម្លាំងគ្រប់ប្រភេទរបស់ អាណានិតមន៍យួន ធ្វើអោយកម្ពុជានៅតែរងគ្រោះដោយពួកខ្មែរក្រហមឬខ្មែរណាសិរ្សរបស់អង្គការវៀតមិញឬអង្គ ការលើ.... ដូច្នេះពួកមន្ត្រីយួនឬមន្ត្រីនៃអាណានិតមន៍យួន គ្រាន់តែប្តូរឯកសណ្ឋាន ប្តូរឈ្មោះនិងសញ្ជាតិពីយួនមក ខ្មែរ ហើយបន្តអនុវត្តអាណានិតមន៍បែបថ្មីនិងការកាប់សម្លាប់បំបាត់ពូជសាសន៍ខ្មែរបន្តទៅទៀតនិងដាក់ជនជាតិវា ជំនួស។ វិនាសកម្មនេះ សហគមន៍អន្តរជាតិនិងពួកស៊ីឈ្នួលអោយរបបហ៊ុនសែន/របបអាណានិតមន៍បិទុមុខរបស់ យួន ត្រូវតែមានការទទួលខុសត្រូវដូចគ្នានឹងហ៊ុនសែននិងយួនដែរ.... បុស្សា